
 
 
 
Važení členovia SK SDV, 
 
V prvom rade by som vás chcel informovať v akom stave prebiehajú prípravy na sezónu 
2024. Okrem štandardných úloh sme do sezóny 2024 implementovali aj niektoré nové 
nastavenia vyplývajúce zo stratégie fungovania. Nižšie je uvedený sumár pripravených 
základných úloh. Sezóna je v podstate z väčšej miery pripravená. Ďalšie kroky budú závisieť 
od schválenia rozpočtu VZ a čakáme na uzavretie nominačných družstiev. 
 

• RD, RDM a OH tím má komplet kalendár výjazdov a zabezpečené ubytovania na celú 
sezónu, 

• Boli vypracované a schválené nominačné kritéria, 
• Boli prestavené a schválené kritéria pre nomináciu trénerov, 
• Pripravený rozpočet RD, RDM a SVŠ, ktorý čaká len na schválenie valného 

zhromaždenia, 
• Máme rezervovaných doktorov a fyzioterapeutov na celú sezónu, 
• Prvýkrát v histórii máme celoročné športové poistenie od UNIQA špeciálne pre vodný 

slalom! 
• Už začiatkom marca sa podarilo pustiť areál v Čunove. Kanál bol vypnutý 7.decembra, 

takže vďaka spolupráci s VV sme mali najkratšiu zimnú prestávku! 
• Som v neustálom kontakte so SOŠV o príprave olympiády, 
• Spoločne s komisiou vzdelávania sme pripravili smernicu o vzdelávaní trénerov a nový 

kreditný systém, 
• Spúšťame žiadankový servis pre športovcov a trénerov, 
• Všetky OH tréningové kempy sú vykryté finančne, sú zabezpečené ubytovania a 

hlavne sa podarilo zabezpečiť všetky požadované tréningy na 100%.  
• Máme zabezpečené technické video počas nominačných pretekov, 
• TV JOJ SPORT bude naďalej vysielať priame prenosy z ME a SP. 

 
 
OH športovci majú na prípravu a absolvovanie pretekov nasledovné rozpočty skladajúce sa 
z dotácii Toptímu, zväzu, strediska a OH štipendia: 
 
BENUS 60 000 + 13250 + 30124 = 103 374,- 
PANKOVA 40 000 +16 910 + 30124 + 10600 = 97 634,- 
MINTALOVA 60000 +  22300 + 30124 = 112 424,- 
GRIGAR 80000 + 19779 + 30124 = 129 903,- 
 
Olympionici budú môcť absolvovať (pokiaľ ich nebude limitovať zranenie) 100% tréningov na 
olympijskej trati tak ako si naplánovali. To považujem za kľúčový faktor. Takáto možnosť sa 
doteraz nepodarila pred žiadnou olympiádou, pretože sa vždy z rôznych dôvodov 
improvizovalo (covid, nedostavaný areál, obrovská vzdialenosť, financie a i.) a nebolo možné 
absolvovať všetky tréningy. Dá sa povedať, že olympionici disponujú historicky najvyšším 
rozpočtom v histórii slalomu. 
Okrem ubytovania v OH dedine máme rezervovaný dom 2km od trate a počas pretekov hotel 
cca 13min od trate.  



Slovensko ako krajina má celkovo stále nízky počet nominovaných športovcov na olympiádu. 
Kľúč SOŠV na zabezpečenie realizačného tímu je 20% z počtu športovcov. Náš tím má 
požiadavku na 7 členov realizačného tímu na 4 športovcov, čo je značné navýšenie oproti 
štandartným možnostiam. A pretože je na OH v Paríži nominovaných zatiaľ málo slovenských 
športovcov, bude pre SOVŠ ťažké flexibilne narábať s akreditáciami pre členov realizačného 
tímu v slalome a zabezpečiť nám 7 akreditácií. Verím, že vďaka našim dobrým vzťahom s 
SOŠV nám vyjdú v ústrety, ale treba byť pripravený aj na znižovanie počtu členov 
realizačného tímu.  
 
Rozpočet na sezónu 2024 bol pripravovaný podľa požiadaviek trénerov. Rozšíril sa nápočet 
dní na pretekoch. Navýšili sme sumu na členov SVŠ a aj alokovanú sumu v rozpočte na 
odmenu trénerov v oddieloch. Výsledkom je navýšenie cca 55 000.- Eur pre reprezentáciu 
a 12 000.- Eur na odmeny trénerov. Osobne som zvedavý ako bude schválený vyrovnaný 
rozpočet, ale tu očakávam slovo hnutia akým smerom sa chceme uberať. Z profesionálneho 
hladiska som sa snažil udržať lekárov a fyzioterapeutov na akciách tak, ako sme boli zvyknutí. 
Sme len jedna z mála federácií (ak nie jediná), ktorá má lekára na všetkých vrcholných 
podujatiach vrátane mládežníckych. Počas sezóny rotujeme piatich lekárov, pretože pri tak 
veľkom počte dní je ťažké zohnať lekárov a doslova sa stáva, že lekár z akcie uteká rovno do 
24hod služby. Vďaka spolupráci s Dr. Romanom Fanom a mojim tlakom na rozpočet, máme 
stále tento exkluzívny servis zabezpečený. Preto ma osobne mrzí, že v tíme berú niektorí 
jednotlivci lekárov ako automatický servis. Na jednej strane tréneri požadujú tento servis a iní 
(vačšinou tí, čo nikdy nesúťažili o seniorské medaile) by tento servis zrušili. Tak sa ja osobne 
dostávam medzi dva názorové tábory. Môj postoj je však jasný – pre profesionálny šport je to 
nutnosťou! Zároveň však treba zachovať pokoru voči lekárom a hnutiu, ktoré tento 
nadštandard stále rešpektuje. 
Na podnety hnutia a mojej filozofie som sprísnil nominácie športovcov na akcie. Konkrétne 4. 
a 5. kolo svetového pohára a MEJ. Rovnako som zoštíhlil nomináciu trénerov na akcie. Obe 
nastavenia súvisia so zvýšením tlaku na zlepšenie výsledkov, v mládežníckom športe aj 
k návratu k tímovej práci.  Samozrejme tento krok bude mať pozitívny dopad aj na šetrenie 
financií. 
 
K stratégii prípravy mám všeobecne výhrady, ale aktuálne nevnímam celoplošné 
pochopenie situácie s následnou vôľou to meniť. Vidím trénerov, ktorí majú snahu pracovať 
a prispôsobovať metodiku novým poznatkom. Vidím v hnutí aj trénerov, ktorí rešpektujú 
hodnoty a majú úctu k výsledkom. Celoplošne však stále skôr vnímam atmosféru obrazne 
povedané „chodiť po vyšliapaných chodníkoch, však peniaze aj tak prídu“. Vidím to aj z reakcií 
na metodické výjazdy, účasti na niekoľkodňovom seminári v X-Bionics, aktívnom nezapájaní 
pri mládežníckych kempoch alebo slabú účasť na vzdelávaní na FTVŠ. Cestu z tohto stavu 
vidím cez kreditný systém vzdelávania, ktorý sme v spolupráci s komisiou klubov pripravili 
a uvedieme do praxe v tomto roku. Na tento systém nabehneme spoločne aj s rýchlostnou 
kanoistikou. Z môjho pohľadu treba absolútne zmeniť filozofiu prípravy  
 
z: 

„čo najrýchlejšie tréningom špecifickej činnosti forsírovať juniorov na výsledky“ 
 
na: 

„ pripraviť mládež na profesionálny vrcholový šport po 18 veku života“ 
 
 
Pretože v mládežníckom veku sa rozhoduje ako vysoko to pretekár môže dotiahnuť v 
dospelosti. Aký bude jeho výkonostný strop. Vo veku do 18 rokov si môžete pripraviť pôdu na 
fantastické výsledky alebo môžete všetko pokaziť a váš športovec nielen že nedosiahne 



skvelé výsledky, ale dokonca môže mať aj celoživotné zdravotné a prípadne aj psychické 
problémy. Identifikujem dva kľúčové problémy prečo nám končia športovci okolo 23 veku 
života: 
 
 

1) Boli príliš rýchlo vytrénovaní na vodný slalom a preskočili niekoľko lekcií. Kým ich 
súperi poctivo pracovali na dovednostiach, ktoré sa v dospelosti ťažko trénujú, tak naši 
iba forsírovali špecifický tréning slalomu. Keď ich však súperi, ktorí išli poctivo krok za 
krokom začnú dobiehať tak to psychicky neunesú. Na zlepšenie by museli urobiť 
niekoľko krokov v príprave nazad. Nie všetci dokážu objektívne identifikovať 
nedostatky a ešte menšie množstvo je ochotných vrátiť sa v príprave naspäť. Bohužiaľ 
tie prehry podlomia ich vôľu tvrdo trénovať a slabšie výsledky ovplyvnia aj ich finančné 
zabezpečenie. Následne zo slalomu odchádzajú alebo sa na seniorských pretekoch 
trápia na priemerných umiestneniach. 

 
2) V ideálnom svete by tréneri olympijských medailistov mali trénovať mládež. Alebo by 

aspoň tréneri mládeže mali mať množstvo vedomostí a skúseností s kanoistikou aby 
sa nám do vyšších vekových skupín dostávali športovci pripravení na ťažký 
profesionálny šport. 

 
Mojou snahou je zvrátiť tento proces, preto som kládol dôraz na metodické výjazdy, preto 
prišla zmena smernice o vzdelávaní trénerov a  zmena v testovacej batérii pri zaradení do 
SVŠ. V talóne je ešte niekoľko opatrení ako spoločné jarné sústredenie, spoločné fungovanie 
kategórií na reprezentačných akciách, častejšie testovanie atď. Kľúčovým predpokladom pre 
zmenu je, aby tréneri celoplošne prijali túto filozofiu a zmenili systém práce z úzkeho 
individualizmu na tímovejšiu prácu. Samozrejme pod predpokladom, že sa tak ako 
v akomkoľvek inom odvetví budú vzdelávať a využívať najnovšie poznatky o tréningovom 
procese. 
 
 
Máme dve možnosti ako posunúť vrcholový šport vyššie. 

1) Pochopíme tento trend a celoplošne budeme postupovať vyššie kde sa športovci 
navzájom potiahnu, tréneri si budú zvyšovať vzdelanie a navzájom si budú odovzdávať 
skúsenosti alebo 

2) Budeme dúfať, že sa nám tu vytvoria úspešné mikrotímy s „obrovským ťahom na 
bránu“ ako v prípade Mintálovej, Grigara, Beňuša alebo Paňkovej. 

 
V minulosti sme takýchto mikrotímov mali 7 až 8 a z vrcholných podujatí sme sa permanentne 
vracali s 2-3 medailami. Čiže mali sme viac potencionálnych medailistov a zároveň títo 
športovci nepreskočili v mladosti v príprave žiadne lekcie a preto boli aj dlhodobo úspešní. 
Preto ak by sme sa chceli vybrať cestou podľa bodu 2, tak potrebujeme viac kvalitných 
mikrotímov. 
 
Vo výsledkoch seniorov a do 23rokov sa hore uvedená systémová chyba v tréningu už dlhšiu 
dobu odzrkadľuje. Na zvrátenie tohto stavu budeme potrebovať v prvom  rade pochopiť chyby 
v tréningovom nastavení a následne prestaviť tréningový program tak, aby rešpektoval 
základné princípy vývoja mládeže smerom k úspešnej reprezentácii v dospelosti. Bohužiaľ, 
pozitívne výsledky sa dostavia až po niekoľkých rokoch, preto je najvyšší čas sa tejto téme 
venovať. 
 
 
 



Ešte by som otvoril jednu tému - propagácia slovenskej kanoistiky.  Táto téma nesúvisí 
úplne s vrcholovým športom, ale miera úspešnosti na pôde PR má na vrcholový šport dopad. 
Ak môžem tomuto zväzu v niečom okrem vrcholového športu pomôcť, tak je to PR kanoistiky. 
Za mojich 20 rokov skúseností som odrobil mnoho práce a získal množstvo kontaktov na 
média. Po OH v Londýne a nástupe úspešných športovcov aj z iných športov na Slovensku 
(Sagan, Kuzminová, Volko atď.) dostávala kanoistika čoraz menší priestor v médiách. Bolo 
stále ťažšie dostať sa do správ alebo živých vysielaní, pretože ľudia už boli unavení slalomom 
a nové tváre priniesli do verejnosti oživenie (dalo sa to vidieť aj pri nomináciách na 
slovenského športovca roka, keď slalomári ťahali za kratší koniec). Od roku 2018 už slalom 
prestal byť strojom na medaile a preto bolo dôležité udržať sa v médiách a na sociálnych 
sieťach aj pri slabších výsledkoch. Jednak je tu spoločenská požiadavka propagovať šport 
a zároveň dôležitosť byť videný voči ministerstvu, vláde a samozrejme verejnosti. Som rád, 
že vďaka mojej intervencii sme urobili výbornú spoluprácu s TV JOJ SPORT a ostatnými 
médiami a oživili sociálne siete. Logistický nápad mať so sebou na akciách asistentku, ktorá 
vytvárala kontent vďaka ktorým sme napĺňali sociálne siete a podsúvali materiál pre tlačové 
agentúry SR, televízie a tlačoviny sa osvedčil ako dobrý. Bol som však v absolútnom šoku, 
keď som sa na jeseň minulého roka dozvedel od trénera že citujem: 
 

„ jeho nezaujímajú sociálne siete “ 
 

„ načo musia naši športovci chodiť po jazdách do televízie “ 
 

„ ako som si dovolil vystupovať v štúdiách v televízii “ 
 

 
Musím povedať, že vďaka takejto komunikácii a osočovaniu keď v kuloároch kolovali historky 
ako sa mediálny tím finančne „nabaluje“ a mali sme tieto peniaze dať radšej trénerom sme 
stratili ľudí z vlastných radov. Ľudí, ktorí boli ochotní pripravovať podklady pre prezentáciu 
kanoistiky za minimálne náklady. Každá jedna asistentka odviedla na akciách prácu 
minimálne za dve osoby za čo má odo mňa obrovský rešpekt a vďaku. Nízku nákladovosť 
tohto nápadu pochopíte až keď si dáte PR prácu robiť externej agentúre a športovci si budú 
za 200.-EUR na víkend kupovať fotografie od cudzích fotografov. 
Osobne som už žiadnu asistentku na akcie nenarozpočtoval. Rozpočet je ďaleko v mínuse 
a keďže je morálna vďaka týmto ženám mizivá, nemám srdce ich ďalej na túto prácu 
oslovovať. V roku 2024 tak jednoducho pôjdeme s nižšou mierou propagácie.  
 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave dňa 10.apríla 2024     Robert Orokocký 
         Predseda KVŠ 
  
  
  
  
  
  
  
  



  
Výsledky seniori: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Výsledky mládež: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Štatistika výsledkov seniorov v slalome na vrcholných podujatiach: 
 

 
 


